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Vyber z textu podstatné mená stredného rodu.

Včera som bol na ihrisku so známym futbalistom. Teraz sú v 
údoliach chladné noci a ranné hmly. Po moriach plávajú lode. 
Sliepky znášajú vajcia. Deti našli na lúke hniezdo jarabice. 
Sochári vymodelovali mnohé umelecké diela. Chlapček s 
dievčatkom sa skryli vo veži. Muchy a osy sú dotieravý hmyz. 
Otecko mi na kolobežke opravil koliesko. Najlepšie ovocie na 
svete sú višne a jablká. Zajac sa ukryl v obilí. 



•  ihrisku – to ihrisko

•  údoliach – to údolie

•  moriach – to more

•  vajcia – to vajce

•  deti – to dieťa

•  hniezdo – to hniezdo

•  diela – to dielo

•  dievčatkom – to dievčatko

•  koliesko – to koliesko 

•  ovocie – to ovocie 

•  jablká – to jablko

•  obilí – to obilie



Vzory podstatných mien stredného rodu

MESTO SRDCE VYSVEDČENIE DIEVČA



Vzor MESTO

•podľa vzoru MESTO sa skloňujú podstatné mená stredného 

rodu, ktoré sú v N sg. zakončené na samohlásku –o, napr. 

pero, tlačivo, ucho, sídlisko, ... 

•pri skloňovaní podstatných mien podľa vzoru mesto platí 

pravidlo o rytmickom krátení. 



Vzor MESTO

pád singulár plurál
Nominatív mesto mestá
Genitív mesta miest
Datív mestu mestám

Akuzatív mesto mestá
Lokál meste mestách

Inštrumentál mestom mestami



G pl. D pl. I sg. L sg. A pl.
mlieko 
slovo

mužstvo
zrno
meno

vrecko
oko
ráno

krídlo
hrozno

Doplň jednotlivé tvary do tabuľky.



Vzor SRDCE
• podľa vzoru SRDCE sa skloňujú podstatné mená stredného rodu, 
ktoré sú v N sg. zakončené na samohlásku –e, napr. pole, vajce, 
plece, vrece, ... 

• pri skloňovaní podstatných mien podľa vzoru mesto platí pravidlo o 
rytmickom krátení. 

• niektoré podstatné mená, ktoré sa skloňujú podľa vzoru srdce sa v 
genitíve pl. končia na –í, napr. morí, polí.



Vzor SRDCE

pád singulár plurál
Nominatív srdce srdcia
Genitív srdca sŕdc
Datív srdcu srdciam

Akuzatív srdce srdcia
Lokál srdci srdciach

Inštrumentál srdcom srdcami



Vypíš podstatné mená, ktoré sa skloňujú 

podľa vzoru srdce a urč pád.
Lekár mu obviazal poranené plece. Už teraz sa teším na dovolenku 

pri mori a prechádzky po pláži pri zapadajúcom slnci. Maliari 

natierali zábradlie na schodišti. Vyorané zemiaky poodnášali vo 

veľkých vreciach. Najviac práce na poli je vždy na jeseň. Ba večeru 

som si uvarila dve vajcia. Na nástupišti autobusov čakalo niekoľko 

cestujúcich. Vo vyschnutom riečišti sme videli uhynuté ryby. 



Vypíš podstatné mená, ktoré sa skloňujú 

podľa vzoru srdce a urč pád.
Lekár mu obviazal poranené plece. Už teraz sa teším na dovolenku 

pri mori a prechádzky po pláži pri zapadajúcom slnci. Maliari 

natierali zábradlie na schodišti. Vyorané zemiaky poodnášali vo 

veľkých vreciach. Najviac práce na poli je vždy na jeseň. Ba večeru 

som si uvarila dve vajcia. Na nástupišti autobusov čakalo niekoľko 

cestujúcich. Vo vyschnutom riečišti sme videli uhynuté ryby. 



Vzor VYSVEDČENIE

•podľa vzoru VYSVEDČENIE sa skloňujú podstatné mená 
stredného rodu, ktoré sú v N sg. zakončené na dvojhlásku 
–ie, napr. svitanie, námestie, údolie, ovocie, ... 

•pri skloňovaní podstatných mien podľa vzoru mesto neplatí 
pravidlo o rytmickom krátení, napr. tŕnie – v tŕní, údolie – v 
údolí, ...



Vzor VYSVEDČENIE

pád singulár plurál
Nominatív vysvedčenie vysvedčenia
Genitív vysvedčenia vysvedčení
Datív vysvedčeniu vysvedčeniam

Akuzatív vysvedčenie vysvedčenia
Lokál vysvedčení vysvedčeniach

Inštrumentál vysvedčením vysvedčeniami



Vypíš podstatné mená, ktoré sa skloňujú 
podľa vzoru vysvedčenie a urč pád.

Pri pobreží stroskotala nákladná loď. Potrubím pretekala 

horúca voda. Bol juniorský majster v krasokorčuľovaní. 

Vyhladovaná líška sa túlala blízko ľudských obydlí. Dedko Jozef 

sa narodil ešte v minulom storočí. V pozadí boli namaľované 

vysoké vrchy, pod nimi prechádzal údolím úzky potôčik. Vedci 

sa zaoberajú hľadaním nálezísk rúd. Cez okno bolo vidno polia s 

obilím. Neďaleké pohorie bolo zaliate slnkom.



Vypíš podstatné mená, ktoré sa skloňujú 
podľa vzoru vysvedčenie a urč pád.

Pri pobreží stroskotala nákladná loď. Potrubím pretekala 

horúca voda. Bol juniorský majster v krasokorčuľovaní. 

Vyhladovaná líška sa túlala blízko ľudských obydlí. Dedko Jozef 

sa narodil ešte v minulom storočí. V pozadí boli namaľované 

vysoké vrchy, pod nimi prechádzal údolím úzky potôčik. Vedci 

sa zaoberajú hľadaním nálezísk rúd. Cez okno bolo vidno polia s 

obilím. Neďaleké pohorie bolo zaliate slnkom.



Vzor DIEVČA

•podľa vzoru DIEVČA sa skloňujú podstatné mená stredného 
rodu, ktoré sú v N sg. zakončené na –a, -ä , napr. mača, 
dvojča, húsa, žriebä, ... 

•niektoré z nich majú v množnom čísle dva tvary (dvojtvary), 
napr. dievča: dievčatá, dievčence; húsa: húsatá, húsence; 
dvojča: dvojčatá, dvojčence; ...



Vzor DIEVČA

pád singulár plurál
Nominatív dievča dievčatá
Genitív dievčaťa dievčat
Datív dievčaťu dievčatám

Akuzatív dievča dievčatá
Lokál dievčati dievčatách

Inštrumentál dievčaťom dievčatami



K uvedeným podstatným menám pripíš obidva tvary v 

množnom čísle. Vzor: kozľa – kozľatá – kozlence

dvojča_____________________ 

húsa ______________________ 

mača _____________________ 

sŕňa ______________________ 

šteňa _____________________ 

líšťa _______________________ 

orlíča ______________________ 

vnúča ______________________ 

chlapča _____________________ 

levíča ______________________



Vyber z textu podstatné mená stredného rodu a urč ich gramatické 

kategórie: všeobecné – vlastné, rod, číslo, pád, vzor. 

Dievčence z Považia navštívili divadelné predstavenie More vo fľaštičke v 

meste na Záhorí. Oblečenie si odložili v šatni na prízemí. Zo šatne viedlo 

schodište na prvé poschodie. Obsadili svoje miesta v hľadisku a obdivovali 

herecké umenie. Naše vnúča si rozbilo kolienko pri ihrisku. Na poliach sa vlní 

žlté obilie. S nadšením som rozmotala ďalšie klbká. Malým mačencom sa 

páčilo leňošenie na slniečku. Deti plávali vo vode. So šťastím prichádza aj 

radosť. Stará mama rozprávala príbeh o vnúčati. Janko zbadal na okne 

červené jabĺčko. Voda tečie cez potrubie. 



Vyber z textu podstatné mená stredného rodu a urč ich gramatické 

kategórie: všeobecné – vlastné, rod, číslo, pád, vzor. 

Dievčence z Považia navštívili divadelné predstavenie More vo fľaštičke v 

meste na Záhorí. Oblečenie si odložili v šatni na prízemí. Zo šatne viedlo 

schodište na prvé poschodie. Obsadili svoje miesta v hľadisku a obdivovali 

herecké umenie. Naše vnúča si rozbilo kolienko pri ihrisku. Na poliach sa vlní 

žlté obilie. S nadšením som rozmotala ďalšie klbká. Malým mačencom sa 

páčilo leňošenie na slniečku. Deti plávali vo vode. So šťastím prichádza aj 

radosť. Stará mama rozprávala príbeh o vnúčati. Janko zbadal na okne 

červené jabĺčko. Voda tečie cez potrubie. 



Ktoré podstatné meno do riadku nepatrí? Prečo?

a) striebro, zlato, pero, auto, lietadlo, kladivo, ujo, ucho 

b) psíča, žriebä, levíča, dievča, sloníča, morča, morka 

c) pece, vrece, plece, more, pole, vajce 

d) námestie, rastie, vysvedčenie, prikázanie, obilie, čítanie  

Napíš nasledujúce podstatné mená v správnych tvaroch. 

a) S ( kolesá, vedrá, lietadlá, čísla, jedlá) 

b) Nad ( vrecia, polia, plecia, moria) 

c) Pred ( údolia, nábrežia, násilia, úbočia) 

d) Medzi ( mláďatá, kurčatá, vtáčatá, háďatá, jahňatá) 



Urč pád podstatného mena a daj ho do základného tvaru: 

na kúpalisko - ____________________ 

na schodište - ____________________ 

z raždia - _______________________ 

o vreciach - _____________________ 

s holúbäťom - ____________________ 

s kladivami - _____________________ 

za námestím - ____________________ 

mačence -_______________________ 


